
Besvarelse af spørgsmål nr. 201 (alm. del), som Folke-
tingets Sundhedsudvalg har stillet til indenrigs- og 
sundhedsministeren den 15. december 2005

Spørgsmål 201:
”Kan ministeren bekræfte, at arbejdsgivere ved henvendelse til Sundheds-
styrelsen oplyses om, at de ikke behøver at overholde bekendtgørelsen, da 
der – uanset ordlyden – ved udstedelse af bekendtgørelsen ”ikke var tænkt 
på hyppigt flyvende passagerer”?”

Svar:
Jeg har til brug for min besvarelse indhentet en udtalelse fra Sundhedssty-
relsen, Statens Institut for Strålehygiejne, der har oplyst følgende: 

”Ingen, der henvender sig til Sundhedsstyrelsen, oplyses på noget tids-
punkt om, at gældende regler ikke skal overholdes. Arbejdsgivere, der hen-
vender sig til Sundhedsstyrelsen om reglerne for kontrol med personers 
udsættelse for kosmisk stråling, bliver oplyst, som det fremgår af besvarel-
sen af spørgsmål nr. 197, herunder at reglerne – bortset fra nævnte fra 
Statens Luftfartsvæsen for flybesætninger – ikke gælder for udsættelse for 
kosmisk stråling.”

Jeg kan henholde mig hertil.

Indenrigs- og Sundhedsministeriet
Dato:
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